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MØDEDELTAGERE 

Formand: Lise Lotte Due  

Næstformand: Hanne Vedersø   
Rigmor Nielsen  

Gunner Madsen (orlov) 
Erik Nielsen 

Christian Heiberg  

Ole Tinghøj 
Ole Klenke  

Ruth Rasmussen 
John Jensen 

    

   

Referat  
1.  Rundvisning på Tolleruphøj 

Kl. 9.15 – 10.00 

Områdeleder Marianne Broby Andersen orienterede og viste rundt på 

Tolleruphøj. 

 

2.  Orientering fra kommunen 

v/ Afdelingsleder for sygeplejen og hjemmeplejen Marianne Petersen 

kl. 10.00 – 10.45 

 Akutteam 

Pr. 1. oktober er kommunens nye akutteam startet. Der er ansat 

7 sygeplejersker alle med specialuddannelse og kompetencer 
indenfor akutområdet. Der er ansat 5 nye medarbejdere og 

overført 2 sygeplejerske fra henholdsvis øst og vest. 

Akutteamet skal sikre at uhensigtsmæssige indlæggelser undgås 
og varetage opgaver som fald i eget hjem. Tidligere var det 

beredskabet, der varetog opgaven i forbindelse med fald i eget 
hjem.  

Der er indgået en rammeaftale med de praktiserende læger som 

indebærer, at udskrevne patienter skal have besøg af egen læge 
og en sygeplejerske fra akutteamet kort efter udskrivning fra 

hospital. 
Den fremskudte visitation og orientering fra hospitalet til 

akutteamet ved udskrivelser skal øge fokus på de forebyggelige 
genindlæggelser.  

Der mangler pladser på Rehabiliteringsafdelingen, men et godt 

samarbejde mellem akutteamet og hjemmeplejen gør det mulig 
at hjemtage borgerne. Akutteamet underviser hjemmeplejen i 

bl.a. triagerings metoden.  
Der rådes over en akutplads på Rehabiliteringsafdelingen, hvor 

borgeren kan indlægges og døgnovervåges i op til 3 døgn. 

Akutteamet kan tage blodprøver og måle blodets iltmætning, 
efter ordination fra lægen. 

 
 Hjemmeplejen 

Der er afsat penge fra uddannelseskontoen til 

Ældrerådet 
Mandag den 4.11.2013 kl. 09:15 – 12:30 på Tolleruphøj, Roskildevej 
160 A, 3600 Frederikssund 
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kompetenceudvikling af medarbejderne i hjemmeplejen. 

I samarbejde med Center for medarbejderudvikling er der 

planlagt 5 enkeltstående kursusdage pr. medarbejder. Holdene 
er opdelt efter distrikter, således at alle medarbejdere og deres 

gruppeleder deltager samlet. 
På kursusdagene sker der rokering af rengøringsydelserne, og 

vagterne dækkes af personale fra de andre distrikter og vikar 

udefra. 
For at løfte fagligheden er det besluttet, at gruppelederne som 

minimum skal være social- og sundhedsassistenter. Pt. er der 
ansat sygeplejersker i to af gruppelederstillingerne. 

 

3.  Godkendelse af dagsorden og referat fra 07.10.2013 

Godkendt uden bemærkning. 

 

4.  Orientering fra formanden 

v/ Lise Lotte Due  

 Ældrerådets møder i 2014 blev fastlagt til første mandag i 

måneden med mulighed for ændring i forhold til mødestrukturen 

i SÆS udvalget.  

 
 Ældresagen har henvendt sig med et ønske om fællesmøde med 

Ældrerådet tirsdag den 25. februar kl. 9.30 i Skibby. Lise Lotte 

har bedt om, at modtage dagsorden i januar 2014. 
 

 Lise Lotte er blevet kontaktet af radio24syv, som sender et 

debatprogram med byrådskandidaterne i Frederikssund 

kommune den 12. november kl. 16.00 – 17.30. Radio24syv ville 
høre Ældrerådet ønsker til emner, der kunne debatteres.    

 
 Der er modtaget brev fra formanden for Danske Seniorer, 

Nordsjællands Kreds, Lise Acthon Hansen, som gør opmærksom 

på kommunens prioritering af § 18 midlerne. Ældrerådet er klar 
over denne prioritering og har mulighed for at komme med 

høringssvar, når fordelingen af midlerne for 2014 foreligger. 

 
 En pårørende til en dement borger udtrykker i et brev til 

formanden sin bekymring for, at den demente ikke kan sikres 

mod at gå fra plejehjemmet uden overvågning. Lise Lotte har 
oplyst at Ældrerådet ikke behandler personsager og 

videresender brevet til Tina Tving Stauning. Ældrerådet kan tage 

en generel drøftelse af problematikken i forhold til reglerne om 
magtanvendelse.  

 
 Social-, Ældre og Sundhedsudvalget ændrer navn pr. 1. januar 

2014 til Social-, Sundhed og Beskæftigelsesudvalget. Lise Lotte 

skriver til Tina Tving Stauning, at Ældrerådet ikke mener at 
”ældre” skal udelades.     

  

5.  Økonomi  

v/ Rigmor Nielsen 

Saldo ca. 24.0000,- kr.  

Husk at afleverer diætsedler på næste Ældrerådsmøde. 

 

6.  Ældrerådsvalg 

Kirsten Kaarsberg deltager fra kl. 11.00 –  

Ved dette valg kan man brevstemme på bibliotekerne til kommunal- og 
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regionsrådsvalget, men det har ikke været hensigtsmæssigt også at 

åbne for afstemning til Ældrerådsvalget. 

Man kan brevstemme på Rådhuset, og borgere, der har behov for at 

afgive stemme i eget hjem kan henvende sig til Betina Kjellerup eller 

Kirsten Kaarsberg i administrationen. 

Borgere, der har svært ved at komme til valgstederne, kan bestille 
kørsel. Kirsten lægger nyhed på kommunens hjemmeside. 

Udkast til valghåndbøger blev omdelt og gennemgået. Valgstyrene på de 
fem afstemningssteder modtager endelig udgave pr. mail, og der vil 

ligge en valghåndbog på hvert valgsted. 

Der udbetales diæter efter statens takst.  

En tilforordnet på Græse Bakkebyskolen er blevet forhindret i at deltage 

på valgdagen. Ole Tinghøj deltager i stedet. 

Det er valgstyrerne, der har ansvar for at holde de tilforordnede 

orienteret om mødetid mv. Der udsendes ikke brev fra administrationen. 

Når valgstederne er lukket, køres stemmeurner, valgmateriale mv. til 

Mødestedet på Vinkelvej, hvor Rigmor sørger for at der er åbnet efter kl. 
20.30. 

Stemmerne tælles op den 20. november på Vinkelvej af valgstyrene og 2 

administrative medarbejder. Øvrige medlemmer er velkomne til at 

overvære optællingen.  

Der leveres 250 stk. lokalaviser på Lundevej 9, tirsdag den 5. november 
2013, Ældrerådet afhenter og fordeler efter aftale. 

 

7.  Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst 

John og Christian deltog på konference ”Patienter, hospitaler og 

sundhedspersonale” den 31. oktober på Nordsjællands hospital Hillerød. 

 

Rigmor, Christian og Lise Lotte deltog på Danske Ældreråds konference 
”Fra høringspart til medskaber – borgerinddragelse for alvor?” på 

Vingsted hotel og konferencecenter den 10. oktober. Der var en 
blanding af gode og mindre gode seminarer. 

 

Repræsentanter fra Ældrerådet har deltaget på vælgermøder i 
Slangerup, på Lundebjerggård og på Frederikssund Hospital. 

Der afholdes vælgermøde på Nyvej i Skibby den 13. november kl. 12.00. 

 

Hanne deltog på Danske Ældreråds møde den 31. oktober, hvor 

digitalisering og mulighed for fritagelse af digital post blev drøftet. 

 

8.    Orientering fra fagudvalg 

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget 

Orientering fra Hanne – SÆS møde den 6. november 2013. 

 Sag nr. 86 Budgetopfølgning pr. 30. september 2013 

Det samlede budget for ældreområdet forventes at balancere. 

 

 Sag nr. 87 Godkendelse af takster – budget 2014 

Takstbilag 2014 - udgave til politisk behandling 
 

 Sag nr. 88 Budgetter og husleje for kommunalt ejede almene 

ældre- og plejeboliger 
Der er varslet en huslejestigning på Solhøjvej med 4,6 %. 

 
 Sag nr. 93 Tilsyn med genoptræning (SEL § 86) 

Frederikssund Kommune har i samarbejde med Halsnæs og 

Hillerød gennemført tilsyn på genoptræning og vedligeholdende 

http://www.frederikssund.dk/media(30249,1050).pdf
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træning efter Serviceloven § 86 stk. 1 og 2.  

 

 Sag nr. 94 Ledelsesinformation Ældre og Sundhed 

Ledelsesinformation Ældre og Sundhed (november 2013) 
 

Kultur-, Fritids- og Idrætsudvalget 

Orientering fra Erik. 

 Sag nr. 76 Budgetopfølgning pr. 30. september 2013 

Budgetopfølgningen viser en forbrugsprocent på 76 %. Det 

samlede budget forventes overholdt. 
 

 Sag nr. 78 Orientering om kulturpuljen 2013 

Der er 141.051,- kr. tilbage til fordeling via Kulturpuljen. 
 

Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget 

Orientering fra Erik. 

 

Plan- og Udviklingsudvalget 

Intet. 

 

9.   Næste møde 

Mandag den 2. december 2013 kl. 9.15 på Rådhuset lokale F2, med 
efterfølgende julefrokost på Gerlev Kro kl. 12.30  

 

10.   Eventuelt 

Hanne har modtaget en henvendelse via Ældrerådets hjemmeside, vedr. 

”Stop tvangsdigitalisering”. Hanne har svaret, at Ældrerådet har fokus på 

området. 

  

Dagbladet Politikken og Danske Ældreråd har indledt et samarbejde for 

at belyse nogle af forholdene indenfor hjemmehjælp i hele landet, og i 

den forbindelse har Lise Lotte deltaget i en spørgeskemaundersøgelse. 
Der er efterfølgende bragt en artikel i Politikken ”Flere ældre er overladt 

til sig selv”.   

 

 

 

 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(30255,1050).pdf

